
MAGYAR MÉRNÖKI KAMARA 

Építési Tagozat 

 

     EMLÉKEZTETŐ 

    a 2023.11.13-i elnökségi ülésről 

 

Jelen vannak:  

jelen vannak: Csermely Gábor, Dr. Kiss Jenő, Zsigmondi András, Molnár Dénes, Tóth Péter, Wéber 

László, Répás Balázs, Plajer Tibor, Magyar János, Lengyel Miklós, Brassnyó László, Frank Angéla. 

 

Online: Bálint Péter, Forgács Dávid, Fülöp Kinga, Böröczffy István, Dr. Szabó Éva, Dr. Kóris Kálmán, Joó 

Emese. 

 

Az ülésen az alábbi napirend került megvitatásra:  
 

Napirendi pontok: 
1. Feladatcsoportok felelőseinek beszámolója 

Előadók: Felelősök 
 

2. Új FAP témák megbeszélése 
 

3. ÉKM feladatvállalás 
Előadó: Tóth Péter 

 

4. Küldöttgyűlés témák 
Előadó: Tóth Péter 

 

5. Költségtervező képzés új hírei 
Előadó: Wéber László 

 

6. Homlokzati tűzterjedés vizsgálatának aktualitásai 
Előadó : Tóth Péter 

 

ad.1.:  Dr. Kiss Jenő ismertette az Építési Tagozat oktatásainak helyzetét: idén még 5 különböző 
alkalommal lehet továbbképzést teljesíteni nálunk (december 12-én lesz az utolsó). 2940 fő 
közül, aki BPMK-s és Építési képzésre kötelezett, 1940 már teljesített, 330-an bejelentkeztek,  
670-en még nem voltak továbbképzésen és nem is jelentkeztek be.  

 2024. januárra két képzést terveztünk be, az ÉMSZ féle „Csomópontok és rétegrendek” témát, 
és egy Wolford Ágnes féle E-napló képzést. 

 
ad.2.:  Wéber László tájékoztatást adott az MMK elnökségi üléséről, melynek fő feladata a 

küldöttgyűlés előkészítése volt. Egyik fő téma volt a kamara elhelyezése: bérleti szerződésünk 

lejár, hosszú ideje folyik az egyeztetés, 3 hete választmányi ülés is volt az elhelyezésrél. Hosszú 

távon önálló székház kellene. Muszáj innen elmenni, mert a sok üzemeltetési probléma (lift, 

klíma, telefon stb.) mellett csak 3 éves szerződést kötne velünk a WING, előnytelen 

feltételekkel. A Budaőrsi úti ingatlan megfelelőnek tűnik. Várhatóan jövő márciusban 

költözünk. 

Az Építészeti törvény miatt a korábban regisztráltak kamarai tagok lesznek. A nem 

mérnökökkel mi lesz? Több ezer ilyen lesz! Valami kormányrendelettel talán rendezve van. A 



bevételekre nagy hatással lehet. Ez az eddigi forrásmegosztásra hatással lehet. Várhatóan 

alapszabály módosítására is szükség lesz.  

Költségtervező képzés: elindult a képzés 96 hallgatóval. Pozitív visszajelzések az első 2 nap 

után. A képzéshez kapcsolódó tanúsítvány kérdése még nem rendeződött.  

ad.4.:  Csermely Gábor tájékoztatást adott egy új betonszabvány érkezéséről: MSZ 4799 ajánlás a 

cementek alkalmazására.  

A múlt hónapban kiküldött kérdésre, hogy kik a szabványügyi referensek, csupán 2 válasz 

érkezett. Január elején személyes találkozó lesz a tagozatokkal ebben a témában. 

 FAP: A bontásos pályaművet határidőben leadtuk. A BME tanulmányt leadtuk külön. 2024. 

január 15-ig kell előterjeszteni az új témákat. 

ad.4.:  Böröczffy István tájékoztatást adott a Szakértői Testület működéséről. A korábbi időszakhoz 

képest sok megkeresés, hiányos, pontatlan beadványokkal. Sokszor nem az Építési Tagozathoz 

tartozó kérelmek is hozzánk kerülnek. Akár egy FAP témája is lehetne egy segédlet a kérelmek 

összeállításához és elbírálásához? 

ad.4.:  Zsigmondi András tájékoztatást adott a Tagozat pénzügyeiről. Legnagyobb tétel a Beruházási 

Fogalomtár újabb üteme, az ezzel kapcsolatos szerződéskötések folyamatban vannak. A 

beruházási törvénnyel kapcsolatosan előadást kellett tartania. Igény esetén a Tagozatban is 

elő tudná adni. A rendelet kapcsán mintegy 20 fontosabb kormányrendelet módosítására lesz 

szükség. A tervezési folyamatok és a beruházási folyamatok rendszerének kialakítása 

szükséges.  

ad.4.:  Bálint Péter beszámolt az Építőipari Nívódíj Bizottság idei tevékenységéről. 

A honlaphoz vár további anyagokat. 

ad.7.:  Harkai Balázs e-mailben adott tájékoztatást a FMCS tevékenységéről:   

„Budapesten: 

- Október 4-én Jobbágy Dávid szervezésében, a hegesztés-technológia témában folytatott 

beszélgetés sikeresen lezajlott. A beszélgetés visszanézhető a YouTube-on: 

https://www.youtube.com/live/KKpSJyHGrME?si=mIU5aOo9PGeMzVoz 

- November 24-én a Reneszánsz Kőfaragó Zrt. süttői üzemében teszünk látogatást. 

- December 13-án ismét a YouTube csatornán keresztül szervezünk beszélgetést az 

elektromos autók parkolóhelyeinek és töltési helyeinek kialakításáról. 

- Január-februárban a LEAN-ről, majd a bauxitbetonos épületekről fogunk beszélgetni. 

Pécsett: 

- Körvonalazódik egy szakmai beszélgetés december elejére, de konkrétumok csak a hét 

végével várhatóak.” 

 

ad.4.:  Tóth Péter rövid vetítettképes előadást tartott a homlokzati tűzterjedés jelenségéről és 

jelentőségéről. Bemutatta a jelenlegi hazai vizsgálati módszer (MSZ 14800-6:2020) jellemzőit, 

és tájékoztatást adott a várható európai közös vizsgálati módszer kialakításának folyamatáról 

és az ÉMI ezzel kapcsolatos tevékenységéről és a Szentendrén elvégzett körvizsgálatokról. 

 

 

https://www.youtube.com/live/KKpSJyHGrME?si=mIU5aOo9PGeMzVoz


Budapest 2023. november 28.  

Emlékeztetőt készítette: Tóth Péter 


